
Protokół Nr  XI/2012 

sesji Rady Gminy Skrwilno odbytej w dniu 01 marca 2012 roku w Urzędzie 

Gminy Skrwilno.  

 

Sesję otworzył o godz. 10
00

 Przewodniczący Rady Gminy Henryk 

Liszewski, który przywitał radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że na 15 radnych wszyscy są obecni, wobec tego rada 

może podejmować prawomocne uchwały.  

Obecność radnych i zaproszonych gości przedstawiają załączone do protokołu 

listy obecności. 

Następnie rada w obecności 15 radnych przyjęła jednogłośnie protokół z 

poprzedniej sesji oraz nie wprowadziła żadnych uwag do porządku obrad, który 

przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczenia wody i 

odprowadzania ścieków w Gminie Skrwilno. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat związanych ze stosowaniem taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Skrwilnie. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej  Gminy Skrwilno na lata 2011-2018. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 

2012 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2013 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

z Gminą Miasta Rypina w sprawie powierzenia zadania publicznego – 

prowadzenia środowiskowego domu samopomocy. 

11. Przyjęcie planów pracy Komisji na 2012 rok. 

12. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

13. Wolne wnioski i zapytania. 



14. Zakończenie obrad. 

Ad.1 

Sprawy organizacyjne zostały już omówione. 

Ad.2 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie regulaminu 

dostarczenia wody i odprowadzania ścieków w Gminie Skrwilno. Nikt z 

obecnych nie wniósł żadnych uwag.  

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/55/12 w sprawie regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania  ścieków w Gminie Skrwilno.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.3 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Nie 

wniesiono żadnych uwag. Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/56/12 w 

sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe  zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.4 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie dopłat związanych ze 

stosowaniem taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków. Nikt z obecnych nie wniósł uwag. 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/57/12 w sprawie dopłat związanych 

ze stosowaniem taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.5 

Wójt przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. Otworzono dyskusję w tej 

sprawie. Nikt z radnych nie zabrał głosu. Przewodniczący rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie likwidacji Zakładu Gospodarki Komunalnej w Skrwilnie. 

Nie wniesiono żadnych uwag. 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/58/12 w sprawie likwidacji Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Skrwilnie. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.6 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Skrwilno na lata 2011-2018. Żadnych uwag nie 

wniesiono. 



Przewodniczący przeczytał projekt uchwały.  

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/59/12 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Skrwilno na lata 2011-2018.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.7 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu zmian w budżecie 

gminy na 2012 rok. 

Przewodniczący Rady otworzył w tej sprawie dyskusję. Nikt z radnych nie 

zabrał głosu. 

Następnie odczytał projekt uchwały Nr XI/60/12 w sprawie budżetu gminy  na 

2012 rok, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.8 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody 

na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2013 roku.  

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/61/12 w sprawie nie wyrażenia zgody 

na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2013 roku, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad.9 

Rada w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/62/12 w 

sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałanie Narkomanii, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad.10  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia z Gminą Miasta Rypina w sprawie powierzenia zadania 

publicznego- prowadzenia środowiskowego domu samopomocy. Nikt z radnych 

nie wniósł żadnych uwag. 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/63/12 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia z Gminą Miasta Rypina w sprawie powierzenia zadania 

publicznego- prowadzenia środowiskowego domu samopomocy, która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.11 

Po odczytaniu przez Przewodniczącego projektu uchwały przyjęcia planów 

pracy Komisji na 2012 rok. Rada w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła 

uchwałę Nr XI/64/12 w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji na 2012 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



Ad.12 

Wójt złożył sprawozdanie z działalności między sesjami. Poinformował, że 16 

lutego zostały otwarte oferty na przebudowę gimnazjum, było ich 18. 1/3 kraju 

była zainteresowana przetargiem. Firma nie została jednak jeszcze wybrana, 

wybór zostanie dokonany w chwili podpisania umowy. Najwyższą cenę 

zaproponowała firma ze Strzeleszna 6 630.112,83 mln, natomiast najniższą cenę 

oferowała firma z Sierpca 3 197.871,50 mln. Następny przetarg dotyczy 

składowiska odpadów. Jego kosztorys sięga 800 000 zł, z tego dofinansowanie 

550 000 zł. Najwyższą cenę zaproponowała firma z Sierpca 1 359 189,59 mln, 

natomiast najniższą cenę firma z Bydgoszczy 349 528,17 zł. 

Będą jeszcze dwa przetargi  - przydomowe oczyszczalnie ścieków oraz 

wymiana sieci azbestowej .  

Ustawa o ochronie zwierząt . Do końca marca musi być uchwalony Gminny 

program  zwalczania bezdomności wśród zwierząt domowych, który został już 

przekazany do zaopiniowania przez powiatowego lekarza weterynarii. Jest jeden 

poważny problem: nie ma w promieniu 100 km od Skrwilna schroniska , z 

którym gmina podpisała by stałą umowę na odbiór psów. Na terenie Gminy 

pojawią się obwieszczenia dotyczące postępowania ze zwierzętami domowymi. 

Na ostatnim wojewódzkim konwencie wójtów wiele mówiono o oświacie. 

Wydatki na oświatę są wciąż niewspółmierne do potrzeb, a rząd kolejnymi 

ustawami zsyła na samorządy coraz więcej obowiązków, za którymi nie idzie 

wsparcie finansowe. Subwencje na oświatę są nadal niepełne. Liczby szkół w 

naszej gminie już nie zmniejszymy. O te, które są, musimy zadbać, aby były jak 

najlepiej wyposażone. Na tym samym konwencie mówiono też o statystycznym 

podsumowaniu roku 2010, w którym gmina Skrwilno jest znacząco 

wypunktowana w skali naszego województwa . W wydatkach inwestycyjnych 

na jednego mieszkańca jesteśmy w powiecie rypińskim na pierwszym miejscu, a 

w województwie na 39, ale tylko dlatego ,że przed nami jest wiele bogatszych i 

zasobniejszych gmin okalających duże miasta. W tych statystycznych danych 

jest też uwidoczniony wkład  dochodów własnych, wprowadzanych do budżetu 

w 2010 roku. W gminie Skrwilno wyniósł on ponad 4 mln złotych, podobnie jak 

pozyskiwane dotacje unijne, też na grubo ponad 4 mln zł dla naszej Gminy. 

Marszałek województwa mazowieckiego zaprosił na spotkanie, gdzie zostanie 

podpisana umowa partnerska w celu stworzenia  szlaku wodnego  na rzece 

SKRWIE . 

Samorząd Województwa uzyskał ostatnie pieniądze dla rozwoju infrastruktury, 

uzyskał 27 000 000 euro na drogi, jednak pieniążki dostaną wyłącznie miasta: 



Toruń, Włocławek, Bydgoszcz i Grudziądz. Do 2015 roku na drogi gminne nie 

będzie ani złotówki.  

W połowie roku zostanie zlikwidowany rewir policji w Skrwilnie oraz 

likwidacji może ulec także stacja interwencyjnej karetki pogotowia 

ratunkowego, mieszcząca się w tym samym budynku. Jest on własnością 

Komendy Wojewódzkiej Policji, która chce go przekazać starostwu i sprzedać.  

Będziemy walczyć o to, aby przekazano go gminie i utrzymano tu karetkę 

pogotowia ratunkowego. Włożyliśmy w adaptację tego miejsca określone środki 

finansowe , a co najważniejsze karetka w ubiegłym roku miała ponad 500 

wyjazdów, z czego około 300 to te do bezpośredniego ratowania życia i 

zdrowia, nie tylko mieszkańców naszej Gminy. 

Wójt zaprosił wszystkich na turniej sołectw, który odbędzie się w najbliższą  

sobotę oraz kabaret na  10 marca. 

Ad.13 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 Sołtys wsi Wólka prosiła o równiarkę oraz uzupełnienie drogi żwirem. 

Sołtys wsi Skudzawy również poruszył temat poszerzenia dróg, ponieważ jest 

problem aby minęły się samochody. 

Sołtys wsi Urszulewo zapytał dlaczego świetlica była nieczynna w okresie ferii 

zimowych. Wójt odpowiedział, że świetlica nie jest wyposażona w odpowiednie 

ogrzewanie, dlatego zajęcia zostaną wznowione na wiosnę. Remonty dróg będą 

robione jak tylko pozwolą na to warunki atmosferyczne. 

Ad.14 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął 

sesję. 

 

 

 

 

 

     Protokolant       Przewodniczący Rady 

 

Danuta Szymańska      Henryk Liszewski 

 

 

 


